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J.nr. 2021-3764 

Den 13. december 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 257 (MOF alm. del) stillet den 7. december efter ønske 

fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 257 

"Naturstyrelsen har afholdt jagt for betalende gæster d. 27/10 og 24/11 2021 i Kompedal Plantage. Det 

forlyder, at der på hver af de 2 jagter blev skudt ca. 60 krondyr, i alt ca. 120 dyr. Dette tal virker stort, 

når Naturstyrelsen har estimeret, at der findes en bestand på 200-250 krondyr i Kompedal Plantage. 

Vil ministeren redegøre for, om dette høje jagttryk på bestanden fra statens side er et forsøg på at 

regulere bestanden inden en evt. indhegning som naturnationalpark, eller om der er tale om en 

markant undervurdering af antallet i bestanden af krondyr?” 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet Naturstyrelsen, som oplyser at: 

 

”Indtil det er besluttet, hvor de kommende naturnationalparker skal placeres, regulerer Naturstyrelsen 

fortsat bestandene af hjortevildt i henhold til normal praksis. Der er dog ikke nedlagt 120 dyr i 

Kompedal Plantage i 2021. Ved de to betalingsjagter 27/10 og 24/11 2021 i plantagen blev der alene 

nedlagt henholdsvis 21 og 13 stykker kronvildt. Der er således aktuelt kun skudt et totalantal på 34 

krondyr ud af en vurderet forårsbestand på ca. 250 krondyr. ”  

 

 

 

Lea Wermelin / Signe Nepper Larsen 

 

Offentligt
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